
Názov aktivity: Pracovná skupina pre hydinu a vajcia

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 16. september 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre hydinu a vajcia

Predsedal: Predsedal Gian Luca Bagnara (IT).

 

Okrúhly stôl o situácii na trhu a vtáčej chrípke

AT zástupkyňa informovala o takmer 100 %-nej  sebestačnosti v produkcii vajec, pokračuje rastúci
trend chovu vo voľnom výbehu a ďalšie biodiverzitné projekty chovu na lúke. V konvenčnom chove 
sú kurence používané ako potrava pre zvieratá v ZOO. Sú zavádzané systémy označovania chovov na
výrobkoch. Vtáčia chrípka sa minulú zimu skoro nevyskytovala, v lete vôbec.

BE zástupca referoval o náraste produkcie vajec medzi obdobím 2004-2023, cena kuriat vzrástla o
16 % oproti roku 2023, vzrástla aj spotreba. Od začiatku roka 2024 nebola u chovanej hydiny zistená
vtáčia chrípka.

FI zástupca referoval o pozitívnom vývoji pri vtáčej chrípke, produkcia vajec vzrástla o 2,3 %, znižuje
sa chov v obohatených klietkach. U hydinového mäsa je situácia pozitívna – produkcia aj spotreba
rastie.

DK zástupkyňa tiež referovala o pozitívnom výhľade, spotrebitelia akceptovali vyššiu cenu produktov,
ktorá sa už stabilizovala. Pomáha aj princíp regionalizácie u obchodných partnerov.

IE zástupca informoval, že veľkým problémom je nedostatočná generačná obmena.

IT zástupca informoval o stabilnej situácii v odvetví vajec, problémom nie je ani vtáčia chrípka.
Objemy vyvezeného hydinového mäsa v roku 2023 boli o 29 % vyššie ako v 2022, objem dovozu sa
znížil v porovnaní s rokom 2022 o 22 %.

PL zástupkyňa referovala o stabilnej produkcii moriek a brojlerov, ceny zostávajú aj napriek dovozu z
UA pozitívne.Vtáčia chrípka aktuálne nie je problém.

HU zástupca tiež referoval o stabilnej situácii, produkcia brojlerov narástla o 5 %.

FR zástupkyňa referovala o raste produkcie hydiny medzi 2022 a 2023, problémom je nekalá
konkurencia z tretích krajín (UA, Brazília, Thajsko). FR je v produkcii vajec takmer sebestačné.

Patrick Pagani predstavil výstup Strategického dialógu o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ,
záverečná správa bola zverejnená. Sekretariát upozornil, že správa nie je legislatívnym návrhom, ale
mala by slúžiť predsedníčke Komisie ako podklad pre jej pripravovanú Víziu o budúcnosti
poľnohospodárstva EÚ, ktorú prisľúbila publikovať v prvých 100 dňoch svojho mandátu.

Dobré životné podmienky zvierat počas prepravy (aktuálny stav v Parlamente a v Komisii)



Sekretariát pripomenul hlavné informácie o legislatívnom návrhu o životných podmienkach zvierat
počas prepravy, ktorý publikovala Komisia 7. 12. 2023. Vo výbore AGRI bol za spravodajcu
vymenovaný Daniel Buda (EPP), v Rade sa prejednáva téma na úrovni pracovných skupín. Budúca
Komisia bude pravdepodobne vychádzať z výstupu Strategického dialógu o budúcnosti
poľnohospodárstva EÚ.

AgETS

Európska komisia zadala vypracovanie externej štúdie vykonateľnosti zavedenia systému
obchodovania s emisiami z poľnohospodárstva (AgETS). Štúdiu publikovala v novembri 2023
spoločnosť Trinomics. Štúdia predpokladá 5 politických možností zavedenia systému ETS v
poľnohospodárstve, lebo systém obchodovania s emisiami je efektívny v iných priemyselných
odvetviach.

Aby sa podporila dobrovoľná účasť poľnohospodárov v modeloch Downstream ETS a Upstream ETS,
navrhujú autori štúdie možnosť účasti poľnohospodárskych podnikov  v systéme ETS
prostredníctvom vytvárania kreditov na základe znižovania emisií – ide o tzv. certifikované
dobrovoľné kredity poľnohospodárskeho podniku (certified on-farm voluntary credits), ktoré by mohli
byť využité povinnými stranami k naplneniu ich záväzkov v rámci AgETS. Okrem zvýšenia potenciálu
znižovania emisií by išlo o príležitosť dodatočného príjmu pre poľnohospodárske podniky.

Pre informáciu:

Revidovaná smernica Parlamentu a Rady (EÚ) 2024/1785 o priemyselných emisiách z dňa 24. 4.
2024 bola zverejnená v Úradnom vestníku 15. 7. 2024, jej revidované znenie predstavuje nový rozsah
pôsobnosti, ďalej umožňuje členským štátom zjednodušiť administratívne požiadavky na regulovaný
chov hospodárskych zvierat.

Sekretariát informoval o zasadnutí Zvláštneho výboru pre poľnohospodárstvo dňa 9. 9. 2024 v
Budapešti. Komisia informovala o oživení produkcie hydiny v roku 2024 a o stabilizácii cien oproti
mimoriadnej situácii v roku 2023.

Delegácie členských štátov následne informovali o negatívnych dopadoch vtáčej chrípky a
klimatickej zmeny v odvetví chovu hydiny. Niektoré delegácie vyzvali na zavedenie systému
označovania požiadaviek na dobré životné podmienky zvierat a povinné označovanie krajiny pôvodu.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


